
 
UME- VINDELÄLVENS VATTENRÅD, VRO 10 

Vattenrådets kontaktperson 
Greger Jonsson, Lycksele kommun 

Storgatan 22, 921 31Lycksele 
070-625 97 30; greger.jonsson@lycksele.se 

Kombinerat årsmöte VRO 10 samt Föreningen Samverkan 
Umeälven – Måndag 31/3 2025, Ansia Camping, Lycksele 
Anteckningar 

Deltagare: Tremagasinsgruppen: 
Patrik Rosenkrantz Ulf Holgersson  Agneta Wenngren 
Göran Mahrs :  goranmahrs@gmail.com   
Kenneth ilsson: morfarkenneth@hotmail.com 
Gunnar Paulsson: gunnarpaulsson@gmail.com  
 
Agnico Eagle: 
Fredrik Vennerberg:  fredrik.vennerberg@agnicoeagle.com 
Klas Fahlgren:   klas.fahlgren@agnicoeagle.com 
 
Umgransele FVO: 
Ulf Jensner;   uffe.jensner@gmail.com 
Andre’ Norman:  andre.norman.1@hotmail.com 
 
Blåvikens FVO 
Jan-Erik Staaf  jan-erik.staaf@telia.com 
Karl-Göran Staaf karl-goran.staaf@outlook.com 
 
Kattisavans FVO: 
Ingemar Märklin inax6102@gmail.com 
 
Gunnarns FVO 
Carl-Olof Blomqvist cobl@it4unet.se 
Länsstyrelsen Västerbotten 

Mats Johansson  
 
SNF: Torgny Forsgren torgny.forsgren@gmail.com 
SveaSkog: 
Robert Mannelqvist robert.mannelqvist@sveaskog.se 
 
SCA: Ulf Hallin ulf.hallin@sca.com 
Ume/Vindelälvens Fiskeråd 
Daniel Holmqvist daniel.holmqvist@lycksele.se 
 
Lycksele Kommun 
Christer Normark christer.normark@lycksele.se 
Greger Jonsson greger.jonsson@lycksele.se 
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Lunch Ansia Camping 
 
Vattenmyndigheten: Hållbara Ekosystem Ume-Vindelälven 
Under 2024 genomfördes det projekt där vi ansökt om extra medel från Vattenmyndigheten. Åsa 
Widen och Daniel Holmqvist redovisade de föreläsningar som genomförts. Det genomfördes åtta 
träffar i Ume/Vindelälven, med en större samling i Umeå samt en särskild informationsträff på 
Hedlundagården och markägare i byn. I snitt var det mellan 20 - 30 personer på träffarna. Planer finns 
på att genomföra NAP-träffar längs Umeälven under 2025. 

Syreförhållanden i utbyggda älvar, Åsa Widen, SLU 
Projekt Ekofall innefattar studier av fallhöjd i älvarna och syreförhållande i forsande vatten jämfört  
med utbyggda älvar. På ca 80 lokaler i Sverige och Finland har man undersökt eDNa (artlistor) samt 
syrenivåer i utbyggda respektive outbyggda älvar/älvsträckor (Vindel/Pite/Ljungan).  

Effekter på syre kan delvis vara en klimateffekt. Varmare vatten håller mindre syre och numera har vi 
ganska många dagar med vattentemp över 20 grader. Olika arter har också olika syrebehov. Fiskar kan 
flytta sig vid syrebrist men insekter och yngel/rom riskerar att bli kvar på syrefria områden.  

Under 2025 planeras fyra loggrar placeras i samarbete med Sundsvalls kmn, Länsstyrelsen och 
Statkraft. Vad gäller Umeälven ser man lägre syre i bla Pengfors och Lundåkern. Det finns en negativ 
påverkan på syre i utbyggda älvar, beroende på lägre syresättning när forsarna försvinner. 

Tina Hedlund Umeälvens Vattenregleringsföretag 2024-2025 
VRF (Vattenregleringsföretagen) äger inga kraftverk utan de sköter vattenhushållningen i älven så att 
regleringarna fungerar rättvist för alla kraftverksägare längs älvarna.  
NAP: Ansökningar för Umeälven (7 magasin) ska lämnas in senast 2029-02-01  
VRF har tagit fram en 5-årsplan för varje prövningsgrupp 
Först: Internt arbete med prioriteringar, anläggningskännedom, juridik, normer. 
Under 2024 anställdes en projektledare och en jurist. Arbete pågår med totalt 20 anläggningar och 
under 2025 kommer 54 fler anläggningar att påbörjas, bl a i Umeälven. 

En nuvärdesbeskrivning utarbetades under 2024 för att gå vidare ut på remiss 
Under 2025 ska man sammanställa faktaläget kring juridik, domar, normer, biologisk påverkan samt 
lista prioriterade områden. Man inväntar även ev lagändringar från regeringen samt har en tät 
samverkan med Länsstyrelsen. Det finns en gemensam branchfond på 10 miljarder där det finns 
möjlighet för verksamhetsutövare att söka medel för framtida insatser.  

Mats Johansson, Länsstyrelsen, Aktuellt från Vattenmyndigheten 
Det var i början av 2000 som dagens EU-samarbete gällande vattenfrågor fann sin form, som i Sverige 
organiserades i form av fem Vattenmyndigheter. Arbetet med att förbättra vattenstatusen i EU 
genomförs i 6 års cykler. Från Västerbottens sida är det nu mest arbete med att ta fram ett nytt system 
för att kartera och prioritera vattenförekomster, med dagsläge samt åtgärdsbehov.  
Den 14-15 maj planeras Vattenrådens dag vilka kommer att hållas i Boden. Aktuell information om 
prövningsgrupper och aktiviteter finns sammanställt på HaVs hemsida. 
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Länsstyrelsen bedriver även själva återställningsarbeten av flottleder, våtmarker, dammar etc. Ett 
flertal dammar inom Lycksele kommun planeras att åtgärdas under de närmaste åren. Inom 
Lycksabäcken planeras nio dammar att åtgärdas. Ansvarig för det projektet är Oscar Lundgren, 
Länsstyrelsen. 

Ume/Vindelälvens Fiskeråd, Daniel Holmqvist 
Fiskerådet är en paraplyorganisation för fiskerättsägare vid Ume/Vindel/Laisälven, och rådet 
inkluderar ca 40 FVO-föreningar. Under 2025 så fortsätter man med projektverksamheten inom 
ReTrout, LOVA och Grip on Life. Övrig verksamhet blir Stornorrfors inklusive NAP-relaterade frågor 
samt löpande verksamhet inom Stiftelsen Vindelälvs fiske samt förstärkt fisketillsyn. 

Aktuella problemområden: Fisksjukdomar, Vandringsproblem, Klimat (varmare älv) Östersjöns 
överfiske och miljötillstånd. Uppgången av lax har haft en positiv utveckling senare år med över 4000 
uppvandrande laxhonor 2024. Provfisken i restaurerade sidovatten har en positiv utveckling för öring.  

Ulf Hallin, SCA Återställning våtmarker 
2024 påbörjades återställning av våtmarker inom bl a Norrmyran-Rismyran , där ca 7 km diken ska 
åtgärdas. Det finns svårigheter att få tillgång till lokala grävmaskinister och idag är man helt beroende 
av en gräventreprenör från Västernorrland, och den tid han kan lägga ner.    

Kring Toskbäcken ska ca 13 km diken läggas igen och den rätade bäcken ska ges en meandrande 
gång. Man har även köpt in ljudboxar för att registrera fladdermöss. Nordfladdermus och Vattentaiga-
fladdermus har registrerats. 

Blåvikens FVO. J-E Staaf 
Man har ett mycket gott samarbete med närliggande FVO:n samt med Sveaskog och SCA. Man satsar 
på ungdoms och familjefiske med det tidigare LONA-projektet Långviken. Man arbetar nu med att 
officiellt slå ihop de två fvo-föreningarna Blåviken samt Pausele-Bäcknäs.   

Kattisavans FVO, Ingemar Märklin 
Föreningen hade lite av en nystart 2018 efter att ha legat mer eller mindre i träda. Under 2022-2024 
genomfördes LONA-projektet ”Vandringsled Vargrumpan” med 8 km sjönära vandringsled med ett 
flertal fikaplatser samt övernattningskoja och P & Take fiske. Man har ett bra samarbete med 
närliggande fvo, bl a med gemensam fisketillsyn. Under 2024 påbörjades också återställning av 
Storbäcken efter flottningsrensningar.  

Agnico Eagle: Klas Fahlgren/Fredrik Vallgren 
Man arbetar sedan 2015 med prospektering inom Barseleområdet där det finns guld, koppar, zink-
fyndigheter. Man har arbetat mycket med uppstädning efter andra bolag som verkat i området tidigare.  
Agnico är ett världsomspännande kanadensiskt gruvbolag med verksamhet på flera olika håll, bl a 
Finland. De tar gärna emot förslag på miljöförbättrande vattenprojekt inom området och kan ev hjälpa 
till med viss finansiering. De har kontor i Storuman. 

Umgransele FVO: Andre’ Norman 
Man har inte så många projekt på gång just nu mer än utsättning av öring i bäck. Ett möte ska hållas 
med Lycksele Kommun Fritid avseende skötsel av Trolltjärnens naturreservat. 
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Föreningen Samverkan Umeälven samt Tre regleringsmagasin, Gunnar Paulsson 
Man har arbetat med stenutläggning som eroionsskydd i älvens huvudfåra där syftet är att hindra 
erosion samt få tillbaka växtlighet på åtta olika testområden. Arbetat med att bilda Fvo har pågått i 7 år 
nu och tagit halt, i och med en inlagd överklagan. .  

Christer Normark, Kommunchef Lycksele Kommun 
Christer sitter med i styrelserna för föreningarna Blå vägen och Samverkan Umeälven. Uppdraget 
inom Blå vägen är att öka attraktiviteten för medverkande kommuner. Lycksele har fördelen att ha två 
stora fjällälvar inom kommunen. Via den plats han har så kan han informera om de båda föreningarnas 
verksamhet.  

Torgny Forsgren, SNF 
SNF har bidragit med 1 mkr av Bra Miljövalspengar till Föreningen Samverkan Umeälven och dess 
olika miljöprojekt. De håller nu på med ett större pollineringsprojekt och information om pollinerares 
betydelse. Man avser påbörja inventeringar av blomväxter och fjärilar i samarbete med SLU.  

Robert Mannelqvist, Sveaskog 
Man sköter om sina egna fiskeområden inom bl a Lyckans område. Man har regelbunden kontakt med 
fvo-föreningar avseende olika projekt som de vill genomföra.   

C-O Blomqvist: Gunnarns FVO 
Restaureringen av Juktån har gett goda resultat. Man har inlett Projekt inom Skirträsket där man 
lyckats begränsa nätfisket till ett fåtal dagar och därmed öka andelen vuxen, lekande fisk. SLU har 
jobbat med genetikbestämning och konstaterat att det finns en unik öring i Skirträsket. Man önskar ha 
ett framtida möte med Länsstyrelsen avseende fiskodlingar och problemen att få tag på fisk.  

Årsmöte Vattenråd 10: Sekreterare; Greger Jonsson, Lycksele Kommun, Fritid 

Juridisk person: Lycksele kommun - Orgnr: 262000-0246 

Styrgrupp/Kontaktpolitiker 2024/25 

Lycksele kommun  Greger Jonsson  greger.jonsson@lycksele.se  
Länsstyrelsen  Johan Fahlman  johan.fahlman@lansstyrelsen.se  
 (Ersättare 2025 Mats Johansson) 
Biosfärområde  Ann-Kristine Winka  biosfar@vindelalven.se  
SLU  Åsa Widen   asa.widen@umealven.se  
SNF Västerbotten  Torgny Forsgren  torgny.forsgren@gmail.com 
(Suppleant:  Bella Blomkvist blomkvist.bella@gmail.com) 
SCA  Ulf Hallin  ulf.hallin@sca.com 

SveaSkog  Robert Mannelqvist robert.mannelqvist@sveaskog.se nt 
Skogsstyrelsen  Christofer Johansson  christofer.johansson@skogsstyrelsen.se 

Tremagasinsgrp. Gunnar Paulsson  gunnar.paulsson09@home.se 
VRF   Tina Hedlund  Tina.hedlund@vattenreglering.se  
Ume/Vindelälven F. Daniel Holmqvist  daniel.holmqvist@lycksele.se 
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Kontaktpolitiker 
Anne-Lise Harnesk, Vindelns kommun 
Uppdrag Greger 
Kontakta Skogsstyrelsen – ifall de avser var med (deltar aldrig) 
Lägg in kontaktperson för Umgransele FVO i mail-listan 
Länsstyrelsen Johan Fahlman har bytt jobb – Mats Johansson ersätter (meddelar efterträdare) 
Kontaktar Vattenfall ifall Elin Lundbäck vill delta i VRO 10 (elin.lundbaeck@vattenfall.com) 
Greger/Christer: Kollar med Roland Sjögren avs. kontaktpolitiker vid årsmöte 
 
Ekonomi 2024 
 
Intäkter 
Överfört från 2023  88 957 
 
Kostnader 2024 
Lse Kmn administration  25 000 
Ersättningar (Resa, arvode etc)      800 
Möteskostnader    2 800 
Marknadsföring    3 000 
Utbildning, semin., Vattenrådsdagar   0 
Övrigt     0 

Att nyttja 2025  57 357 kr 

 
Förslag på verksamhet 2025: 
- Två inkomna förslag:   
NAP-möten Ume/Vindelälven : Ca 5-6 sådan genomförs under året 
 
Exkursion: NAP och vattenmiljö Umeälven för Kommunpolitiker 
Åsa, Christer och Greger planerar datum och aktiviteter 
 
Utsättning ”fågelflottar” utbyggda magasin 
Intresserade föreningar kontaktar Åsa Widen för mer info. Kostnaden är ca 10 000 kr/st 
Vattenrådet kan sponsra med ev kvarvarande medel (beroende på antal intresserade) 

Vid pennan: Greger Jonsson 


